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sa podieľa na zveľaďovaní obce – či už dobrovoľníckou činnosťou, účasťou  na podujatiach,  alebo  pripomienkami
a návrhmi, ktoré nám pomáhajú lepšie identifikovať, čo treba zlepšiť.

Služba verejnosti so sebou prináša nielen radosť z dosiahnutých výsledkov, ale niekedy, žiaľ, aj ťažšie chvíle.
Chcem sa s vami úprimne podeliť o osobnú skúsenosť – nedávno som čelila nepríjemnému incidentu, keď ma
počas výkonu svojej práce fyzicky napadol občan, v dôsledku čoho som utrpela úraz hlavy. Napriek tomuto
bolestivému zážitku ma to neodradilo – naopak, ešte viac ma to utvrdilo v tom, aké dôležité je túto funkciu
vykonávať zodpovedne, s rešpektom a plným nasadením. Moja motivácia pomáhať ľuďom zostáva nezmenená.

Pozornosť do budúcnosti chceme venovať viacerým oblastiam, ktoré sú kľúčové pre kvalitu života v našej obci.
Jednou z priorít je zlepšenie odpadového hospodárstva – zefektívnenie triedenia odpadu, zvyšovanie povedomia
o recyklácii a podpora iniciatív, ktoré vedú k zníženiu množstva komunálneho odpadu.

S tým úzko súvisí aj ochrana životného prostredia. Chceme pokračovať v rozvoji zelených plôch, výsadbe
stromov, revitalizácii verejných priestranstiev a udržiavaní čistoty v obci. Budeme podporovať environmentálne
vzdelávanie, najmä u detí a mládeže.

Dôležitou témou je aj rekonštrukcia starších budov, ktoré môžu opäť slúžiť verejnosti. Veríme, že ich obnova
prispeje nielen k funkčnosti, ale aj k estetickej hodnote našej obce.

V neposlednom rade sa zameriame na zlepšovanie vybavenosti – modernizáciu chodníkov, verejného osvetlenia,
oddychových zón a služieb, ktoré občanom spríjemňujú život. Chceme, aby obec bola miestom, ktoré podporuje
komunitný život, aktivitu aj medziľudské vzťahy.

Naša obec má veľký potenciál. Verím, že ak si aj naďalej zachováme vzájomný rešpekt, dôveru a ochotu
spolupracovať, dokážeme  vytvárať  podmienky  pre  spokojný,  dôstojný  a  kvalitný  život.  Cesta  k  týmto  cieľom  
si vyžaduje trpezlivosť a súdržnosť, no spoločnými silami ju zvládneme.

Ďakujem vám, že ste súčasťou tejto cesty. Teším sa na ďalšiu spoluprácu a na to, čo všetko spolu dokážeme.

S úctou,
Jozefína Pokrývková
Starostka obce

Príhovor starostky obce
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Milí obyvatelia,

dovoľte mi,  aby som  sa  vám  prihovorila  a  poďakovala  za  vašu  dôveru,  podporu 
a aktívny záujem o život v našej obci. Vďaka vám – vašej iniciatíve, ochote a spolu-
práci – sa nám darí posúvať obec vpred a budovať miesto, kde sa žije s pocitom
domova, spolupatričnosti a bezpečia.

Našou spoločnou snahou je vytvárať prostredie, ktoré odráža potreby všetkých
generácií – detí, mladých rodín, pracujúcich, aj seniorov. Vážim si každého  z vás, kto 



2. zasadnutie sa konalo 17/05/24

3. zasadnutie sa konalo 27/05/24

4. zasadnutie sa konalo 20/08/24

5. zasadnutie sa konalo 19/11/24

6. zasadnutie sa konalo 10/12/24

1. zasadnutie sa konalo 20/02/24

19.12.2024
19.12.2024
19.12.2024
19.12.2024

OZ HA3K
OZ Vrbina
Športový klub Magnus
Združenie Štvorlístok

52086798
42336198
36107948
37968513

4 500,00 €
2 000,00 €
3 500,00 €
9 405,00 €

Schválené obecným zastupiteľstvom na 5. zasadnutí zo dňa 19.11.2024
Schválené obecným zastupiteľstvom na 5. zasadnutí zo dňa 19.11.2024
Schválené obecným zastupiteľstvom na 5. zasadnutí zo dňa 19.11.2024
Schválené obecným zastupiteľstvom na 5. zasadnutí zo dňa 19.11.2024
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Obecné zastupiteľstvo počas roka 2024 zasadalo celkovo šesťkrát. Na týchto zasadnutiach sa prerokovali dôležité
body týkajúce sa rozvoja obce, schvaľovania rozpočtu, investičných zámerov a ďalších kľúčových otázok.
Zasadnutia sú verejné a prístupné aj pre občanov, ktorí sa tak môžu aktívne zapojiť do rozhodovacích procesov.

Zvýšenie servisného poplatku za vodomer: Poplatok sa zvyšuje z 8 € na 10 €. Dôvodom je navýšenie ceny zo strany dodávateľa a skutoč-
nosť, že doterajšia výška poplatku nepokrýva náklady na výmenu vodomerov.
Zvýšenie ceny vody: Cena vody sa mení z 0,7181 €/m³ na 0,8799 €/m³. Zvýšenie je nevyhnutné z dôvodu potreby vytvorenia fondu opráv
vodovodu, ktorý je obec povinná zabezpečiť v súlade so zákonom.
Projekt „Budovanie Európy s miestnymi zastupiteľmi“: Ide o iniciatívu zameranú na vytvorenie európskej siete miestnych volených
zástupcov, ktorí budú komunikovať s Európskou úniou a podporovať spoluprácu medzi európskou a miestnou samosprávou.
Územný plán obce: Pokračuje sa v riešení územného plánu obce a príprave súvisiacej dokumentácie.

Zasadnutie otvorila a viedla starostka obce, ktorá privítala prítomných poslancov. Zasadnutia sa zúčastnili traja poslanci. Z dôvodu
nedostatočnej účasti nebolo zasadnutie obecného zastupiteľstva uznášaniaschopné, preto bol stanovený náhradný termín na 27. 5. 2024.

Predaj nehnuteľného majetku: Obec plánuje predaj časti parcely č. 362/1 o výmere 66 m² pánovi Martinovi Kollárovi z dôvodu hodného
osobitného zreteľa. Starostka obce bola poverená prípravou zámeru na odpredaj.
Nákup ojazdeného auta pre sociálny taxík: Vozidlo bude slúžiť na dopravu občanov k lekárovi a na doprovod osôb bez rodiny. Je určené
výlučne pre osoby odkázané na túto formu pomoci. Starostka obce dala schváliť použitie 15 000 € z rezervného fondu na tento účel.
Záverečný účet obce: Hospodárenie obce za uplynulé obdobie skončilo s prebytkom približne 25 000 €.
Rekonštrukcia budovy starej pošty: Zastupiteľstvo  schválilo  vyhotovenie  projektovej  dokumentácie na rekonštrukciu budovy na parcele
č. 74/1, súpisné číslo 192, so zámerom zlepšiť jej energetickú efektívnosť. Na projekt bude podaná žiadosť o dotáciu. Budúce využitie budovy
zatiaľ nebolo špecifikované.

Dotácie poskytnuté z rozpočtu obce v roku 2024

Žiadosť o dotáciu z Environmentálneho fondu: Obecné zastupiteľstvo schválilo zámer nákupu traktora s príslušenstvom (spolufinancovanie
zo strany obce vo výške 1 500 €) a malotraktora/bágra s príslušenstvom (spolufinancovanie obce vo výške 150 €).
Dotácia pre občianske združenie HA3K: Obec v auguste 2024 poskytla dotáciu vo výške 3 000 € občianskemu združeniu HA3K.
Odkúpenie pozemku parc. č. 304 (331 m², oproti obecnému úradu): Obecné zastupiteľstvo neschválilo začatie procesu odkúpenia
pozemku obcou. Dôvodom je, že rodina susediaca s daným pozemkom vynaložila dlhoročné úsilie a finančné prostriedky na jeho získanie.

Komunitný plán na roky 2024 – 2030: Ide o strategický dokument, ktorý je obec povinná vypracovať. Zameriava sa na poskytovanie
sociálnych služieb a ich rozvoj v obci.
Predaj nehnuteľného majetku – Obec plánuje predaj časti parcely č. 363/1 (2 m²) p. Ing. Marte Klepancovej z dôvodu hodného osobitného
zreteľa. Starostka obce bola poverená prípravou zámeru na odpredaj.
Predaj nehnuteľného majetku: Parcela č. 362/39 (33 m²) bola schválená na predaj p. Doc. Ing. Martinovi Fikovi, PhD., z dôvodu hodného
osobitného zreteľa.Ide o zastavanú plochu a nádvorie zapísané na liste vlastníctva č.1525. Cena bola stanovená znaleckým posudkom na 960 €.
Dotácie z rozpočtu obce: Obecné zastupiteľstvo schvaľovalo dotácie pre organizácie (viď tabuľka nižšie).
Zrušenie uznesenia č. 24/2015: Obecné zastupiteľstvo zrušilo uznesenie o vystúpení obce z PZO (Ponitrianske združenie obcí) ktoré bolo
schálené 1. 4. 2015.

Kontrola vyrubovania, výberu a vymáhania nedoplatkov za dane a poplatky za TKO (2021 – 2023): Kontrola odhalila viaceré
nezrovnalosti v účtovníctve a výkazníctve. Medzi zistené nedostatky patrili rozdiely medzi evidovanými príjmami a úhradami, chýbajúce
pečiatky a podpisy v daňových priznaniach, nesprávne názvy VZN v rozhodnutiach o daniach, ako aj absencia doložky o právoplatnosti
rozhodnutí. Tieto zistenia sú v súlade s previerkami Okresnej prokuratúry.
Zmena podmienok pri poskytovaní príspevku pri narodení dieťaťa: Podrobnosti sú zverejnené v aktualizovanom všeobecne záväznom
nariadení (VZN) a na webovej stránke obce v sekcii “Príspevok pri narodení dieťaťa,,.
Kúpa technológie a čerpadla do čističky odpadových vôd v obecných bytovkách: Investícia bola financovaná z fondu opráv bytových
domov.
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Granty a dotácie

V rokoch 2023 a 2024 sme investovali
do revitalizácie verejného priestranstva

Ako fungujú granty a
dotácie? 

Obec Lukáčovce podala v rokoch 2023 a 2024 spolu 19
projektov, z ktorých bolo schválených 13. Z týchto schválených
projektov sa 7 týkalo revitalizácie verejných priestorov. Tento
pomer poukazuje na to, že aj napriek vysokej aktivite a snahe
obce neboli všetky projekty úspešné. Dôvodom môže byť silná
konkurencia medzi žiadateľmi alebo prísne kritériá pri hod-  
notení a schvaľovaní dotácií.

Granty a dotácie sú finančné prostriedky,
ktoré obec môže získať od rôznych
inštitúcií – štátu, európskych fondov,
nadácií – na financovanie konkrétnych
projektov alebo aktivít. Pre obce sú dôle-
žitým spôsobom, ako získať zdroje na roz-
vojové projekty, infraštruktúru, vzdelá-
vanie, kultúru, či sociálne služby, ktoré by  
sme inak nemuseli byť schopný financovať
z vlastného rozpočtu. Ak starostka obce
predloží žiadosť o grant alebo dotáciu,
súčasťou tejto žiadosti sú rôzne
dokumenty a potvrdenia, ako napríklad
rozpočet, technická dokumentácia  a od-
hady nákladov.

Poskytovateľ vyhláseného grantu žiadosti
vyhodnocuje a rozhoduje, ktoré projekty
finančne podporí, a preto nikdy nie je isté
či podaný projekt bude aj financovaný. 

Po schválení žiadosti sa projekt začne
realizovať. Počas jeho priebehu môže byť
obec povinná podávať priebežné správy 
a  informovať poskytovateľa o postupe.
Po ukončení projektu je potrebné
predložiť záverečnú správu, vyúčtovať
všetky náklady a zdokladovať použitie
poskytnutých prostriedkov.

V 7. ročníku nadačného programu podpory lokálnych komunít
Nadácie COOP Jednota podala obec Lukáčovce projekty
zamerané na rozvoj svojho okolia. Do programu boli vybrané tri
projekty, za ktoré mohli obyvatelia hlasovať v období od 15.
mája 2023 do 15. júna 2023. Nadácia prispela na realizáciu
výherného projektu sumou 6 000 €.

V rámci revitalizácie detského ihriska bol vytvorený živý plot ako
prirodzený oddelovač od miestnej komunikácie. Plocha pri
detskom mobiliári bola dotvorená trvalkovým záhonom a stro-
mom. V tejto oblasti bola umiestnená aj knižná búdka.

Úspešne sa revitalizoval aj park pri Coop Jednote. V rámci
projektu, ktorý bol podporený Úradom vlády Slovenskej
republiky, získala obec sumu 10 000 €, čo jej umožnilo
uskutočniť viaceré významné zmeny. V parku boli umiestnené
nové kvetináče a lavičky, a bol vybudovaný nový chodník, ktorý
zlepšuje prístup a pohodlie pre návštevníkov. Odstránením
starého železného plota sme park otvorili a sprístupnili ho širšej
verejnosti, čím sa stal vizuálne atraktívnejším. Na skrášlenie
prostredia a zvýšenie zelene sme vysadili kvety a nové stromy.
Výsadba stromov a kvetov bola realizovaná aj z finančnej
podpory vo výške 2 000 €, ktorú získalo Občianske združenie
Vrbina od OZ Radošinka.

Všetky granty a dotácie

Autor článku:
Mário Záhorský
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Granty a dotácie

Starostka a poslanci obce sa rozhodli vytvoriť nový
miestny park, ktorý v obci chýbal od roku 2003, keď boli v
areáli vtedajšieho parku vystavané obecné bytovky. Na
tento účel obec využila svoje pozemky za kultúrnym
domom. Na vybudovanie parku sme získali dotáciu zo
Slovenskej sporiteľne vo výške 10 000 €, čo nám umožnilo
zrealizovať tento projekt. V rámci výstavby parku bol
postavený nový chodník, nainštalované osvetlenie, lavičky
a odpadkové koše, čím sa vytvoril príjemný a funkčný prie-

stor pre obyvateľov. Dôležitou súčasťou tohto projektu bola aj výsadba zelene, na ktorej sa spolupodieľali aj samotní
občania. Mnohí z nich sa zúčastnili na sadbe, čím prejavili svoj záujem o skrášlenie svojho prostredia. V areáli parku
sa za podpory dotácie z rozpočtu Nitrianskeho samosprávneho kraja vybudovalo workoutové ihrisko.

Dotácie v rokoch 2023 a 2024, ktoré prispeli k revitalizácii obce
V rokoch 2023 a 2024 získala obec Lukáčovce viacero dotácií, ktoré výrazne prispeli k revitalizácii verejných priestorov
a zlepšeniu kvality života obyvateľov.

Predkladateľ Suma Informácie o dotácii

Úrad vlády Slovenskej republiky 10 000 €

Park pri pošte prešiel významnou obnovou, ktorá mu priniesla modernejší a funkčnejší vzhľad.
Pôvodný plot, ktorý už neplnil svoju funkciu, bol nahradený novým, estetickejším porastom.
Zároveň bola v parku vytvorená dažďová záhrada, ktorá pomáha efektívnejšie hospodáriť s daž-
ďovou vodou. Pribudli vyvýšené záhony, ktoré skrášľujú priestor a ponúkajú možnosť pestovania
rastlín. Bol vybudovaný nový chodník, osadené lavičky na oddych a doplnené odpadkové koše na
triedený odpad a psie exkrementy.

Nadácia Slovenskej sporiteľne 10 500 €
Plocha za kultúrnym domom sa stala miestom, kde si občania aj návštevníci z iných obcí môžu užiť
oddych v príjemnom prostredí. Oddychová zóna ponúka priestor na relax, šport a aktívne trávenie
voľného času.

Nadácia COOP Jednota 6 000 €
Revitalizovaný objekt pri detskom ihrisku (Coop Jednota) zahŕňa vysadený živý plot, záhon a obno-
vený chodník. Tento priestor bol vylepšený s cieľom vytvoriť príjemné a bezpečné prostredie pre
deti aj dospelých, čím sa zlepšila kvalita verejných priestorov v centre obce.

Ministerstvo investícií,
regionálneho rozvoja a
informatizácie Slovenskej
republiky

18 200 €

Obec Lukáčovce poskytla pomoc občanom Ukrajiny a tretích krajín, ktorí utekali pred vojnou a do-
stali sa do našej obce. Týmto osobám bolo poskytnuté ubytovanie, strava, základná materiálna
pomoc, zdravotná starostlivosť a ďalšie potrebné služby na podporu ich integrácie a zabezpečenie
ich základných potrieb.

Úrad Nitrianskeho
samosprávneho kraja

 5 850 €

V hodnote 5 000 € bola nainštalovaná klimatizácia v kultúrnom dome, čím sa zlepšil komfort pre
návštevníkov a účastníkov podujatí. V hodnote 450 € bolo za kultúrnym domom vybudované
workoutové ihrisko, ktoré poskytuje priestor pre fyzickú aktivitu a športové vyžitie. Zakúpený bol
reproduktor v hodnote 400 € na ozvučenie verejných podujatí a spoločenských akcií, čím sa za-
bezpečila kvalitná zvuková podpora počas rôznych miestnych udalostí.

Úrad Nitrianskeho
samosprávneho kraja

 5 000 €

Dotácia bola použitá na opravu nefunkčného obecného rozhlasu, čím sa zlepšil prístup k dôležitým
informáciám. V obci boli nainštalované nové bezpečnostné kamery v rôznych lokalitách, čo pris-
pieva k zvýšeniu bezpečnosti občanov a ich majetku. Tieto opatrenia pomáhajú zlepšiť
monitorovanie verejného priestoru a podporujú celkovú bezpečnosť v obci.



OSLAVY
760. VÝROČIA PRVEJ PÍSOMNEJ ZMIENKY O OBCI LUKÁČOVCE

Autor článku:
Mário Záhorský

Posledný júnový víkend v obci Lukáčovce patril radosti, hudbe a slnečnému počasiu. Miestni obyvatelia i návštevníci
sa spoločne stretli, aby oslávili tento výnimočný deň. Počasie bolo ideálne pre všetky plánované aktivity a športový
areál sa rýchlo zaplnil smiechom a dobrou náladou. Oslavy obce začali v piatok o 15:00, keď sa deti mohli tešiť na
množstvo zábavných atrakcií. Nafukovacie hrady, štvorkolky, nafukovacie nárazníkové gule a ďalšie zábavné aktivity
si získali srdcia malých aj veľkých. Detská zábava pokračovala aj tanečným programom, kde sa deti mohli poriadne
vytancovať. Počas celého dňa si malí aj veľkí návštevníci pochutnávali na cukrovej vate a popcorne.
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Oslavy obce Lukáčovce

Oficiálny program výročia obce odštartoval v sobotu popoludní, kedy prijal pozvanie
predseda Nitrianskeho samosprávneho kraja, pán Branislav Becík. Svojou
prítomnosťou podporil oslavy a zdôraznil dôležitosť udržiavania tradícií v našom
regióne. Veľkým momentom bolo, že pozvanie prijal aj pán Lampert, rodák z našej
obce, ktorý vo februári oslávil krásne jubileum – 100 rokov. Sto rokov života je sku-
točne vzácnym darom, plným skúseností, múdrosti a nezabudnuteľných príbehov.
Vaša životná cesta je bohatá na udalosti a zážitky, ktoré sú svedectvom o vašej
vytrvalosti, sile a odhodlaní. „Chceli by sme Vám popriať predovšetkým pevné zdravie,
veľa šťastia a radosti v kruhu Vašich blízkych. Nech sú Vaše dni naplnené láskou, pokojom
a spokojnosťou,“ rozprávala do mikrofónu pani starostka obce, zatiaľ čo si pán
Lampert kráčal na pódium pre prevzatie Pamätného listu.

Pamätný list pani starostka odovzdala aj našim včelárom ako uznanie za ich neoceniteľnú prácu a dlhoročnú
oddanosť včelárstvu – pánom Oravcovi, Riegelovi, Šešerovi a Žákovi. Rovnako pamätný list prevzala aj pani Šimorová,
ktorá bola riaditeľkou materskej školy a svoj život venovala výchove tých najmenších, a pani Kollárová, ktorá po dlhé
roky riadila našu základnú školu a bola jej hlavným pilierom. Pani starostka nezabudla ani na bývalých starostov
obce, ktorým poďakovala za ich úspechy a odhodlanie viesť našu dedinu tým správnym smerom cez všetky
prekážky. Ďalej bol odovzdaný pamätný list pani Szalaiovej, ktorá dlhé roky spravuje kultúru v našej obci a je pred-
sedníčkou Občianskeho združenia Vrbina. Poďakovanie za prácu, ktorej sa venuje pani Prosnanová, ktorá umožňuje
našim seniorom pravidelne sa stretávať pri rôznych príležitostiach. Po odovzdaní pamätných listov nasledovala
pestrá paleta aktivít a vystúpení. Ako prvé na pódium vystúpili deti zo základnej a materskej školy, ktoré si pripravili
krásne vystúpenia v tradičných krojoch. Po nich vystúpila pani Helena Jamrich Hadvigová, ktorá svojím nádherným
hlasom a krásnymi slovenskými skladbami okúzlila publikum. Významným momentom osláv bolo aj vystúpenie
ženského speváckeho zboru Cantica, ktorý svojimi harmonickými hlasmi a pôsobivým repertoárom prispel k slávno-
stnej atmosfére podujatia. Na pódium zazneli rôzne skladby, medzi nimi aj pieseň „Slovensko moje, otčina moja“.



Niečo po 17. hodine rozprúdila zábavu miestna kapela LuSaKo, ktorá sa posta-
rala o skvelú atmosféru počas osláv. Kapela, v zložení Martin Bulla, Andrea
Mikulcová, Samuel Bulla, Rastislav Šimora, Martin Iring, Stanislav Hanták,
Roman Kališ a Peter Kališ, svojim energickým vystúpením zaujala všetky vekové
kategórie.
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Na záver osláv sa predstavila všetkým známa kapela Slniečko, folk rocková a punková kapela z Piešťan, ktorá svojimi
známymi skladbami ako “Dedko & parný valec” alebo “Čakám” rozprúdila zábavu a roztancovala obyvateľov.
Kapela sa v našej obci predstavila už po piatykrát, pričom ich posledné vystúpenie sa konalo v roku 2015 počas
jesenných osláv v kaštieli, ktoré organizovali OZ Vrbina a Obec Lukáčovce. Kapela sa tiež zúčastnila rôznych podujatí,
ktoré organizoval športový klub v Lukáčovciach v rokoch 1995-2000, ako napríklad PEPSI LETO v roku 1999.

Oslavy obce boli obohatené aj o rôzne sprievodné aktivity. Miestni včelári si pripravili stánok, kde si občania mohli
ochutnať sladký med a dozvedieť sa viac o spracovaní medu od pána Nikodéma Zámečníka. Počas dňa bol k dispo-
zícii bufet, kde si návštevníci mohli vychutnať sladké palacinky alebo cigánsku, ktorú mali občania obce zadarmo.
Po obci premával kyvadlový vláčik, ktorý zabezpečoval pohodlnú dopravu medzi jednotlivými aktivitami. Tí najmenší
si užili nafukovacie hrady, vláčik či maľovanie na tvár. V areáli sa nachádzala fotobunka, kde ochotné dievčatá fotili
návštevníkov a každý si mohol odísť s fotografiou na pamiatku.

Oslavy obce Lukáčovce pokračovali v nedeľu svätou omšou o 10:30, ktorú celebroval nitriansky veľprepošt Mons.
Štefan Vallo. Počas omše spieval štyridsaťčlenný zbor Nitria. Po omši sa pred kostolom konalo agapé, kde sa všetci
prítomní mohli občerstviť a spoločne prežiť príjemné chvíle. V poobedných hodinách sa v športovom areáli odohrali
dva prípravné zápasy. V zápase kategórie U11 sa ŠK Magnus stretol s MFK Alekšince a, bohužiaľ, prehral 0:4. Na dru-
hej strane, AC Nitra B Lukáčovce sa stretli s TJ Družstevník Pastuchov a na domácom ihrisku zvíťazili 4:2.
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Bol to slovenský generál, plukovník, politik Komunistickej strany Slovenska a posla-
nec Snemovne národov Federálneho zhromaždenia za normalizácie. Vojenskú
kariéru začal pri delostrelectve. Pôsobil na poste veliteľa čaty, batérie a potom aj
tankového práporu v 11. motostreleckom pluku Klatovy. Ako Podplukovník sa stal
veliteľom 5. motostreleckého pluku Mikulov a po povýšení na plukovníka bol
náčelníkom štábu 3. motostreleckej divízie Kroměříž. Bol náčelníkom operačného
oddelenia Operačnej správy Generálneho štábu ČSĽA a keď ho prezident republiky
povýšil na generálmajora, nastúpil ako veliteľ 1. armády Západného vojenského
okruhu ČSĽA v Příbrame. V roku 1982 sa stal veliteľom Východného vojenského

Jozef Hrebík
† 26. marec 2017*28. október 1928

Jozef Bača
 *24. február 1912 † 6. november 1982

Od marca 1952 bol farárom a neskôr dekanom v Lukáčovciach v okrese Nitra, kde
pôsobil až do svojej smrti, ako druhý najdlhšie slúžiaci kňaz v histórii farnosti. Bol
kňazom, ktorý žil v modernej spoločnosti chudobu svätého Františka. Jeho rada
pre dobrý život kňaza znie: „Ži život Božieho vyvolenca, využi v správnej miere všetko,
čo je potrebné, ale vždy vnímaj toho, kto nemá také možnosti, ako ty a zvažuj, či je
všetko v poriadku. Buď dobrý, oplatí sa to.“ 

Ako malý chlapec osirel, mal len 4 roky. Vyrastal v detskom domove, odkiaľ ho vzal
do služby pán farár Ladislav Rehák v Gbeloch. V mladom chlapcovi postupne obja-

okruhu ČSĽA. V roku 1985 bol povýšený na generálplukovníka. Do zálohy odišiel 31. októbra 1990 a žil v Trenčíne.
V roku 2008 získal pamätnú medailu slovenského ministra obrany.

vil túžbu stať sa kňazom a vidiac jeho nadanie, umožnil mu vyštudovať najskôr gymnázium a potom teológiu. Po uko-
nčení štúdia bol 17. mája 1936 vysvätený za kňaza. Pohreb Jozefa Baču sa konal v Lukáčovciach 10. novembra 1982.
Pohrebné obrady vykonal biskup Július Gábriš. Okrem množstva kňazov a významných cirkevných osobností sa  pohre-
bu zúčastnilo odhadom asi 5 000 ľudí. Pre komunistickú moc to bola mimoriadna udalosť, preto bola monitorovaná
vtedajšou Štátnou bezpečnosťou.

O udalosti informoval aj Vatikánsky rozhlas. Jozef Bača počas života hovoril svojim
blízkym, že by chcel raz odpočívať na mieste, pri ktorom by mu okoloidúci mohli
venovať jeden Otčenáš. Preto sa manželia Štefan a Helena Lukáčikoví rozhodli
pochovať ho pred kostolom v Lukáčovciach, aj napriek veľkému odporu vtedajších
komunistických funkcionárov. Toto odhodlanie, ktoré našlo veľkú podporu u ostat-
ných farníkov a okolitých kňazov, nedokázala zastaviť ani vtedajšia totalitná moc.

Pred pohrebom prebiehali zo strany režimu snahy o zastrašovanie a v obci
bola veľmi napätá atmosféra. Štefan Lukáčik za veľkej podpory farníkov
neustúpil, aj napriek tomu, že spolu s manželkou boli terčom nátlaku.  
Dokonca aj po pohrebe komunisti uvažovali o premiestnení hrobu do areálu
cintorína, ale nakoniec sa k tomu nikdy neodhodlali.
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Text bol prebratý z www.wikipedia.org a bol upravený pre účely tohto spravodaja.

https://sk.wikipedia.org/wiki/Normaliz%C3%A1cia_(%C4%8CSSR)
https://sk.wikipedia.org/wiki/Normaliz%C3%A1cia_(%C4%8CSSR)
https://sk.wikipedia.org/wiki/Normaliz%C3%A1cia_(%C4%8CSSR)
https://sk.wikipedia.org/wiki/Normaliz%C3%A1cia_(%C4%8CSSR)
https://sk.wikipedia.org/wiki/Normaliz%C3%A1cia_(%C4%8CSSR)
https://sk.wikipedia.org/wiki/Normaliz%C3%A1cia_(%C4%8CSSR)
https://sk.wikipedia.org/wiki/Normaliz%C3%A1cia_(%C4%8CSSR)
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Jeho prvé pracovisko bolo v rokoch 1953 – 1958 Staré divadlo v Nitre, kde začal
pracovať ako kulisár. Učarovala mu hra s bábkami, a tak prešiel bábkarskou školou
pod umeleckým vedením Jána Romanovského, kde získal remeselnú zručnosť a ani-
mačnú ľahkosť. Vďaka nemu vznikla show Pre dve ruky, nová forma divadelného
predstavenia. Michal od roku 1957 pôsobil ako bábkoherec v Štátnom bábkovom
divadle v Bratislave. Svoj talent uplatnil nielen v práci na javisku. Okrem tohto
vlastného projektu účinkoval aj v televízii ako Mišo Vtipkár z relácie Vtipnejší vyhráva.
Zahral si vo filme Pacho, hybský zbojník, kde stvárnil postavu zbojníka Melichera.

Michal Hraška
† 16. máj 2002*17. máj 1932 

Všetky bábky sa zmestili do jedného kufríka, ktorý nosil so sebou a rozdával radosť takpovediac po celom svete.
Svojou show sa preslávil nielen doma, v Československu, ale aj v desiatkach iných krajín. Zúčastnil sa medzi-
národných festivalov v Poľsku, Juhoslávii a Kube. Vystupoval na Filipínach, Barme, Laose, Vietname, Egypte a Mexiku.
Do umeleckého neba odišiel vo veku nedožitých 70. narodenín, 16. 5. 2002. Pochovaný je v Bratislave. 

Fándly sa zaslúžil o rozvoj slovenskej  literatúry  a  kultúry.  Bol  známy  svojou  snahou
o osvietenie ľudu prostredníctvom vzdelávania a písania. Bol aktívny v oblasti
sociálnych a ekonomických reforiem a podporoval poľnohospodárstvo, zdravotníctvo
a vzdelanie. Fándly bol tiež členom Slovenského učeného tovarišstva, ktoré sa snažilo
o rozvoj slovenského jazyka a literatúry. Celkovo bol Juraj Fándly dôležitou postavou
slovenského národného obrodenia a jeho diela a myšlienky mali trvalý vplyv na vývoj
slovenskej spoločnosti. Počas svojho života bol Fándly kňazom v rôznych farnostiach.
Jedným z miest, kde pôsobil, bola aj naša obec. Tu začal svoju kňazskú kariéru. V našej
obci pôsobil ako kaplán od 26. júna do 29. septembra 1780. 

Juraj Fándly
† 7. marec 1811* 21. október 1750

Neskôr pôsobil aj v iných obciach, ako sú Naháč a Doľany. V Lukáčovciach začal svoju kňazskú dráhu a tu sa začal
venovať aj svojim literárnym aktivitám a snahám o osvietenie ľudu. Jeho práca v našej obci mu poskytla skúsenosti
a inšpiráciu pre neskoršiu tvorbu a jeho snahy o sociálne a ekonomické reformy. Juraj Fándly bol plodným
spisovateľom a jeho diela pokrývajú rôzne témy od náboženstva až po poľnohospodárstvo a osvetu.

Mgr. Božena Hancková
* 21. august 1943

Narodila  sa  v  Lukáčovciach  pri  Nitre.  Študovala  na  Jedenásťročnej  strednej  škole
v Nitre, kde v roku 1960 maturovala. V rokoch 1960-1964 pokračovala na Peda-
gogickom inštitúte v Nitre, kde získala kvalifikáciu pre ročníky 5 - 9 s aprobáciou
slovenský jazyk-dejepis. Od roku 1963 do roku 1990 pracovala ako učiteľka na Zákla-
dnej škole v Starom Tekove. Vzdelanie si doplnila postgraduálnym štúdiom v odbore
pre výchovných poradcov. V rokoch 1990 až 1997 vykonávala funkciu riaditeľky školy.
V pedagogickej činnosti sa zameriavala na to, aby žiaci získali hlboké a trvalé
vedomosti z predmetov, ktoré vyučovala. Pripravovala ich na prijímacie pohovory,
žiakov orientovala na  literárnu tvorivosť, a  zo  slovenského jazyka dosahovali  slušné

výsledky. Počas jej funkčného obdobia sa zrekonštruovala šatňa, školská dielňa, oplotil sa park a začal pracovať
školský klub. Knižnica, riaditeľňa a zborovňa boli vybavené novým nábytkom. V roku 1997, v rámci hodnotenia škôl,
bola škola na 2. mieste. Za úspechy dosiahnuté vo výchovno-vzdelávacej činnosti bola v roku 1978 ocenená
plaketou J. A. Komenského OS pri ONV v Leviciach.

Text bol prebratý z www.wikipedia.org a bol upravený pre účely tohto spravodaja.
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Kaštieľ z 15. storočia, zapísaný v Zozname kultúrnych pamiatok
Slovenska a chránený ako pamiatka.

Kaštieľ

Text spracovali:
Dominika Babulicová, Mário Záhorský

Kaštieľ stojí na pravobrežnom ostrohu nad riekou Blatina a má štvoruholníkový pôdorys s nárožnými vežami.
Pôvodne išlo o pevnostnú stavbu, ktorú ovplyvnil taliansky architektonický štýl. Vznik kaštieľa sa predpokladá medzi
rokmi 1118 – 1311, no prvá písomná zmienka pochádza až z roku 1736. Podľa niektorých tradícií v ňom kedysi sídlili
templárski rytieri, hoci  historické  dôkazy  o  tom chýbajú. Kaštieľ bol  v  17. storočí  prestavaný  v  renesančnom  štýle
a posledné úpravy prebehol v 19. a 20. storočí. V 18. storočí pozostával z dvojposchodovej hlavnej budovy s viacerými
miestnosťami a veľkou sálou. Mal rozsiahle pivnice, kuchyňu a hospodárske priestory vrátane vinárskych skladov.
Studňa kaštieľa mala hĺbku 13,3 metra a zabezpečovala vodu pre obyvateľov. Okolie kaštieľa zdobila záhrada s ovo-
cnými stromami. Po druhej svetovej vojne slúžil kaštieľ rôznym účelom – ako sklady, požiarna zbrojnica, klub mládeže
a obytné priestory. Postupne chátral a dnes sa z neho zachovali len obvodové múry a nárožné veže. Historicky
chránený park pri kaštieli zanikol. V súčasnosti jeho pivnice využíva poľnohospodárske družstvo ako sklad. Pri stave-
bných úpravách v roku 1993 boli odkryté pozostatky dvoch hrobov, no bez významných archeologických nálezov.
Kaštieľ predstavuje dôležitú historickú pamiatku s bohatou minulosťou. Napriek jeho aktuálnemu stavu je stále
predmetom záujmu odborníkov i verejnosti.

Rok 1969 - Cebová a Ložeková Lukáčovsky kroj na figuríne sa nachádza v Pamätnej izbe

Kroje z obce Lukáčovce
Lukáčovský kroj patrí do skupiny trnavského kroja. Ženský slávnostný odev sa skladal z nariasených rukávov -
rukávcov, ktoré mali vyšívané okraje. Na rukávce sa obliekala zdobená vesta - prucel. Okolo krku boli ženy zdobené
bohato nazberaným a vyšívaným golierom - krézlom. Vpredu pod krkom ženy skrášľovala široká vyšívaná mašľa.
Spodnú časť odevu tvorila zadná, husto skladaná sukňa a predná zástera. Zástera bola tmavá, najčastejšie čierna,
farebne dookola vyšívaná kvetinovým motívom. Okolo pása nosili ženy uviazanú ozdobnú farebnú stuhu. Dievčatá
nosili vo vlasoch stušky, v zime  ručníky. Vydaté ženy  si  vlasy  zakrývali  vyšívaným  bielym  alebo  farebným  čepcom.
V zime nosili na čepci ručník. Pred zimou sa chránili teplými dekami - vlniakmi, ktoré boli ozdobené strapcami. Vlniaky
nosili prehodené cez ramená a vpredu zopnuté. Kroj dopĺňali čižmy s tvrdou sárou.

Sviatočný Lukáčovský kroj

Mužský kroj pozostával z voľnej bielej košele so širokými bohato vyšívanými rukávmi. Na košeli sa nosil prucel a pod
krkom bola košeľa ukončená mašľou. Ku kroju patrili čierne súkenné nohavice. Neodmysliteľnou súčasťou odevu bol
klobúčik zdobený jednofarebnou stužkou. Ku kroju taktiež patrili čierne čižmy.
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Text bol prebratý z www.wikipedia.org a bol upravený pre účely tohto spravodaja.

Text bol prebratý z publikácie: Lukáčovce 1264 - 1994 | Gabriel Fusek - Ján Hunka - Dominik Mucha
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Farnosť v Lukáčovciach má svoje pôvodné zmienky od roku 1332,
čo naznačuje, že existovala už pred týmto obdobím. Avšak, podľa
písomných   prameňov  až   do  roku  1770  nemáme žiadne  údaje
o existencii samostatnej farskej budovy. Správcovia farnosti
pravdepodobne sídlili neďaleko kostola alebo možno v neidenti-
fikovanej budove biskupského správcu, alebo dokonca v kaštieli.
Až v roku 1770, počas pôsobenia nitrianskeho biskupa Jána
Gusztínyiho, bola postavená nová farská budova, ktorá slúži
dodnes.

Farský rad Lukáčovce

Text spracovali:
Dominika Babulicová, Mário Záhorský

Kostol sv. Jána Nepomuckého

Kostol svätého Jána Nepomuckého bol postavený v rokoch 1780 – 1792.  Stavbu  kostola začal dekan  Gašpar  Dávid
v roku 1780, ale zomrel v roku 1789, predtým ako ju dokázal dokončiť. Jeho prácu dokončil jeho nástupca Ján Torner
v roku 1792. Kostol má dĺžku 32 metrov, šírku 12 metrov a výšku viac ako 28 metrov, čo ho robí dominantou v Luká-
čovciach. Barokové prvky kostola, vrátane oltára, fresiek a soch, predstavujú významné príklady sakrálneho umenia
z obdobia baroka a prispievajú k historickému významu stavby. Stavba bola iniciovaná za farára Jána Tornera a s veľ-
kou podporou nitrianskeho biskupa Františka Fuchsa, ktorý bol cirkevným patrónom farnosti. Pri príležitosti
posviacky chrámu bol vydaný breve (krátky pergamenový pozdravný list) pápeža Pia VI.

V roku 2006 sa uskutočnila rekonštrukcia kostola svätého Jána Nepomuckého v Lukáčovciach za významnej
finančnej podpory Obecného úradu, obyvateľov a ďalších dobrodincov. Počas tejto rekonštrukcie bola vymenená
strecha kostola vrátane spevňovacieho venca, krovu, krytiny a odvodu zrážkovej vody. Súčasne bola zhotovená  
nová fasáda a upravené okolie kostola s výsadbou nových zelených plôch.

O 14 rokov neskôr, v roku 2020, rozhodol pán dekan  Peter Blahovec spolu  s  farskou  radou  o  ďalšej  rekonštrukcii
a  vymaľovaní   farského   kostola   svätého  Jána  Nepomuckého.  Bola  realizovaná  výmena  starej  elektroinštalácie
za novú, ktorá bola integrovaná do omietky, a bola tiež realizovaná nová osvetľovacia sústava.

Na jar roku 2021 nastúpil do Lukáčoviec nový farár Miroslav Hafera, ktorý pokračoval v plánoch svojho predchodcu
na rekonštrukciu farského kostola. V priebehu ďalšieho roka 2022 boli dokončené všetky práce. Dňa 15. októbra
2022 bol pomocným biskupom z Nitry Mons. Petrom Beňom obnovený kostol požehnaný a konsekrovaný, pri tejto
príležitosti bola do oltára vložená relikvia. Tento dátum presne zodpovedal výročiu 230 rokov od jeho konsekrácie.

Umiestnená je na severnom svahu neďaleko kostola. Na západnej stene fary je mramorová tabuľa, ktorá pripomína,
že tu pôsobil (r.1780) významný slovenský národovec  Juraj Fándly. V  čase  svojho najväčšieho  územného  
rozmachu k lukáčovskej farmosti patrili obce Alekšince, Andač, Nové Sady, Malé Zálužie, Čab a Sila, spolu s nimi i
majere v ich chotároch. V súčasnosti do farnosti patria obce Lukáčovce, Alekšince a Andač. Po určení farára do
Lukáčoviec v roku 2012 prebehla rekonštrukcia veľkej časti vnútorných priestorov fary i okolia budovy.

Text bol prebratý z www.wikipedia.org a bol upravený pre účely tohto spravodaja.



Stretnutie členov Jednoty  dôchodcov  sa  konalo  vo  februári
v kultúrnom dome. Na podujatí sa seniori zhromaždili, aby si  
navzájom porozprávali o svojich zážitkoch, plánoch a rado-
stiach, ktoré im prináša každodenný život. Pri tejto
príležitosti seniori zablahoželali 12 jubilantom.

Krásne  prestreté  stoly  a  vôňa  lahodných jedál – tak  to  vyzeralo  27.  januára
v sále kultúrneho domu, kde sa konal tradičný fašiangový ples, ktorý
organizovala obec. Atmosféra bola plná radosti a tanca, pričom hostia si uži-
vali skvelú zábavu až do neskorých nočných hodín. O týždeň neskôr sa kultur-
ny dom zmenil na miesto kreatívnych kostýmov, smiechu a veselej atmosféry,
konal sa totiž detský karneval. Rodičia aj deti sa 3. februára preniesli do sveta
fantázie, kde sa mohli stať kýmkoľvek. Malí superhrdinovia, princezné a roz-
právkové bytosti sa stretli, aby si užili spoločný deň. Obdobie fašiangov ukončil
fašiangový sprievod, ktorý v sobotu 18. februára organizovalo občianske
združenie Vrbina. Účastníci v rôznych kostýmoch, prechádzali dedinou s hudo-
bným  sprievodom a veselými  pokrikmi.  Následne všetkých v kultúrnom dome

Od plesu po sprievod:
Fašiangová sezóna v Lukáčovciach

Podujatia v obci v roku 2024

Stretnutie členov Jednoty dôchodcov

čakalo bohaté občerstvenie a o dobrú zábavu sa postarala folklórna kapela zo Šurian - Šuriančanka.
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Členstvo v Jednote dôchodcov je dobrovoľné.
Podmienkou jeho vzniku je prihláška za člena a
zaplatenie členského príspevku 2€ u pani Vlasty
Prosnanovej.

Ako sa stať členom?

Pozvanie prijala pani starostka obce a zástupcovia okresnej organizácie Jednoty dôchodcov Slovenska v Nitre. Veľké
poďakovanie za venovaný čas patrí pani Vlaste Prosnanovej, ktorá sa už dlhé roky venuje práci predsedníčky,
zastupuje všetkých našich dôchodcov a vytvára im príležitosti na pravidelné spoločné stretnutia.

FOTOALBUM

Autor článku:
Mário Záhorský



25. mája naplnil smiech športový areál, kde sa zišli rodiny, aby spoločne oslávili Deň matiek a Deň detí,
organizovaný obcou Lukáčovce. Deti zo základnej a materskej školy si pre mamy pripravili krásne
vystúpenia – od recitácií básní až po spev a tance. Po vystúpeniach čakali najmenších zaujímavé súťaže.
Deti si užili skákacie hrady, maľovanie na tvár, športové súťaže a rôzne zábavné aktivity, ktoré vyvolali
úsmevy na každej tvári. Na svoje si prišli aj rodičia, ako môžete vidieť na videu (QR kód).

Koniec apríla a začiatok mája je každoročne spojený s tradíciou stavania mája. V našej obci sme si túto
tradíciu pripomenuli vďaka členom občianskeho združenia Vrbina, ktorí ju oživili v spolupráci so spe-
váckou skupinou Šuriančanka a harmonikárom z Pastuchova. Stavanie mája bolo sprevádzané hudbou
a tancom. Večer pokračoval Majálesom v kultúrnom dome. Do tanca hrala skupina PRIMA.

Vďaka členom z občianského združenia Vrbina sme si v obci pripomenuli
tradíciu stavania mája

Podujatia v obci v roku 2024

13. ročník súťaže Guláš CUP
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VIDEO

VIDEO

V sobotu 20. júla sa v športovom areáli v Lukáčovciach konal už 13. ročník súťaže vo varení guláša, ktorú
zorganizovalo občianske združenie Vrbina. Atmosféra bola od rána plná vôní a veselého ruchu, keď sa miestne tímy
pustili do prípravy svojich tajných receptov na ten najlepší guláš. Do súťaže sa zapojili nielen obyvatelia Lukáčoviec,
ale aj hostia z okolitých obcí, pričom každý tím sa snažil priniesť niečo originálne, aby zaujal porotu aj návštevníkov.
Zatiaľ čo guláš bublal v kotlíkoch, účastníci si užívali rôzne súťaže.

Prvý ročník Šarkaniády v Lukáčovciach priniesol farby, radosť a rodinnú pohodu
Prvý ročník Šarkaniády, ktorú organizovalo občianske združenie MAMA Klub v spolupráci s obcou Lukáčovce, sa konal
26. októbra na rybníkoch v Lukáčovciach. Jesenné dobroty, farebné šarkany, opekačka a príjemné veterné počasie
vytvorili tú pravú jesennú atmosféru. Na podujatí nechýbala skvelá nálada a rodinná pohoda. Rybníky ožili desiatkami
šarkanov, ktoré rozžiarili oblohu svojimi pestrými farbami.

„Deň matiek a Deň detí: Smiech, zábava a chvíla strávena s rodinou“



V kultúrnom dome sa konalo podujatie pri príležitosti mesiaca úcty k star-
ším, ktorý sa pravideľno koná  v  októbri.  Vystúpili  deti  z  materskej a zák-
ladnej  školy.  Deti  pripravili   pre  svojich s  tarých  rodičov  piesne,  básne
a tanečné choreografie. Starí rodičia boli dojatí, mnohí  z  nich s  úsmevom
a  so  slzou v oku sledovali,  ako  im  vnúčatá  prejavujú im úctu.

Súčasťou programu bolo aj vystúpenie kapely Petra Kuštára, ktorá zahrala
obľúbené piesne a vniesla nádych domáckej pohody a ľudovej tradície.

Úcta k starším: Vystúpenia detí a hudobný program rozohriali srdcia starých rodičov

Podujatia v obci v roku 2024

Advent v Lukáčovciach: Sviatočné obdobie plné tradícií, radosti a spoločenstva
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V prvú adventnú nedeľu, 1. decembra 2024, sme v Lukáčovciach symbolicky otvorili adventné obdobie. Pán farár
Miroslav Hafera požehnal obecný adventný veniec a rozsvietil prvú sviecu. Toto krásne gesto sprevádzala vôňa punču
a drobné občerstvenie, ktoré vytvorili príjemnú, sviatočnú atmosféru.

Advent v našej obci bol plný rôznorodých podujatí a radostných chvíľ. Na akcii organizovanej občianskym združením
Vrbina – Advent na dedine: Dobové zimné práce – sme si pripomenuli, ako naši predkovia trávili zimné mesiace.
Počas zdobenia obecného stromčeka sa deti zo ZŠ a MŠ postarali o nádhernú sviatočnú, ekologickú výzdobu.

6. decembra sme spojili sviatočný čas s dobrým skutkom – v kultúrnom dome sa konalo darovanie krvi, ktoré
zorganizoval Martin Bulla v spolupráci s NTS Nitra. O deň neskôr, počas podujatia Vianočné omrvinky, navštívil našu
obec aj sv. Mikuláš. Rozsvietil vianočný stromček a potešil všetkých prítomných, najmä tých najmenších.

Vianočnú atmosféru dotvárali aj tradičné podujatia, ako Advent na dedine: Od Lucie do Vianoc, kde sme spoznávali
ľudové zvyky, a tvorivé stretnutie Vyzdobme si stromček. Mamičky z OZ Mama Klub zorganizovali dobročinnú akciu
na podporu seniorov, ktorým spolu so starostkou obce, Ing. Jozefínou Pokrývkovou, PhD., rozdali darčeky od ocho-
tných darcov. Deti zo ZŠ a MŠ sa predstavili aj na podujatí Vianočný moment, kde predviedli krásny sviatočný
program. Súčasťou podujatia boli aj vianočné trhy plné kreatívnych výrobkov.

Vianočný projekt „Adventný kalendár okien“ rozsvietil svoje 23. okienko a občania sa prišli zahriať vianočným punčom
k starostke obce, ktorá ani tento rok neporušila tradíciu. Na  Štefana, počas  Jasličkovej  pobožnosti, si  deti  pripravili  
scénické  znázornenie  narodenia  Ježiša,  ktoré  odohrali po svätej omši v kostole.



Ďakujeme za spoločné chvíle strávené spolu v roku 2024

www.lukacovce.sk

Strana 14



www.lukacovce.sk

Strana 15

Organizácie v obci

MAMA KLUB
OBČIANSKÉ ZDRUŽENIE

Autor článku:
Alexandra Tóth

MAMA Klub vznikol s cieľom zmysluplného využitia voľného času, najmä s malými deťmi a deťmi predškolského
veku. Na stretnutiach sa využívajú prvky „montessori pedagogiky“, podporujúce zdravý a nenásilný prístup k učeniu.
V klube podporujeme voľnočasové aktivity v oblasti kultúry, umenia, ekológie a športu. Prirodzene sa zameriavame
na rozvoj kreativity, jemnej a hrubej motoriky, koordinácie detí, ale aj na socializáciu mamičiek.

Roky 2020 – 2021 sa ukázali ako silné, čo sa týka počtu novonarodených detí v Lukáčovciach. Tento trend nás, najmä
mladšie ročníky, ktoré zostali žiť v obci, veľmi teší. Za posledné roky sa postupne vytvorila a posilnila komunita
mamičiek, ktoré čoraz viac trávili spoločný čas s deťmi na detských ihriskách. Tak vznikla myšlienka stretávať sa pra-
videlnejšie. Vďaka iniciatíve niektorých mamičiek sme založili MAMA Klub a vďaka ústretovosti obce dostal tento
nápad priestor na realizáciu v dovtedy málo využívaných priestoroch družstevného domu.

Pravidelné stretnutia sú prispôsobené potrebám a schopnostiam detí do predškolského veku. Príležitostné akcie sú
venované aj starším deťom a širšej verejnosti. Vďaka finančnej podpore rodičov a obce sme mohli deťom v klube
zabezpečiť všetky pomôcky, hračky, materiály, občerstvenie, odmeny a ocenenia za súťaže. Od novembra 2023 do
leta 2024 fungoval klub v  testovacom  režime.  Stretávali  sa  v  ňom  deti  s  rodičmi  dvakrát  do  týždňa,  dopoludnia
aj  popoludní. Zámerne spomíname rodičov, pretože by sa mohlo zdať, že názov MAMA Klub spája len mamičky.
Opak je pravdou. Čoraz viac nás navštevujú oteckovia s deťmi, ale aj starí rodičia s vnúčatami.

Od roku 2025 sa klub posúva na úroveň občianskeho združenia s cieľom zvýšiť spoluprácu rodičov a detí aj s inými
miestnymi vekovými skupinami obyvateľov či organizáciami v rôznych smeroch. Pripravujeme viaceré zaujímavé
akcie pre rodičov s deťmi: bazár,  jarnú veľkonočnú súťaž,  letnú stanovačku,  halloweensku párty a  rôzne  prednášky
z oblasti kultúry, psychológie či fyzioterapie. Všetky pripravované akcie nájdete na našom Facebooku OZ MAMA Klub.
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Organizácie v obci

VRBINA
OBČIANSKÉ ZDRUŽENIE

Autor článku:
Ing. Soňa Szalayová

V obci pôsobíme už viac ako desať rokov. Za tento čas sa aktivity, ktoré organizujeme, stali tradíciou. Aj v roku 2024
sme zorganizovali fašiangový sprievod, tentokrát v spolupráci s folklórnou skupinou Šuriančanka. Na konci apríla sme
opäť stavali máj a pripravili májovú veselicu – majáles. V júli nechýbal známy Guláš Cup, v rámci ktorého sa nesúťažilo
len o najlepší guláš, ale aj o šikovnú Miss a šikovného Missáka Guláš Cupu. V jesenných mesiacoch sa uskutočnila
ochutnávka plodov zo Sadu Juraja Fándlyho. V sade pestujeme tradičné odrody ovocných drevín a hrozna. Túto
činnosť každoročne podporujú aj dobrovoľníci zo spoločnosti Swiss Re. V závere roka sme pripravili vianočné trhy
známe pod názvom Vianočné omrvinky.

Okrem uvedených aktivít podľa ročných období pravidelne aktualizujeme výzdobu venca v strede obce. V decembri
veniec slúži ako adventný veniec, ktorý po jeho posvätení zdobia štyri  sviečky  postupne rozsvecované  počas adventu.
V jeho blízkosti stojí aj drevený betlehem, ktorý inštaluje naše občianske združenie.

V Izbe ľudových tradícií v Družstevnom dome sme počas adventných nedeľných popoludní pripravili ukážky zimných
prác a vianočných zvykov. Naše kroje sme prezentovali nielen na domácich akciách, ale aj na podujatiach v susedných
obciach, napríklad v Pastuchove na dožinkovej slávnosti a na Novosadskej brázde. Zapojili sme sa tiež do akcie Deň
rodiny, ktorú organizuje občianske združenie Centrum pre rodinu v Nitre.

V roku 2025 chceme naďalej pokračovať v našich aktivitách. Začíname 15. februára fašiangovým sprievodom. Stavanie
mája a majáles sa uskutoční tradične 30. apríla, Guláš Cup plánujeme na 19. júla. Ochutnávku plodov zo Sadu Juraja
Fándlyho chceme zorganizovať v septembri. Záver roka bude patriť Vianočným omrvinkám, výzdobe adventného
venca a stavaniu betlehema. Plánujeme aj výstavu v Izbe ľudových tradícií v Družstevnom dome a ďalšie príležitostné
akcie.
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Základná a Materská škola Lukáčovce

Zo života materskej a základnej školy

Autor článku:
Mária Kaziková, Katarína Pašková

Rok 2024 bol pre našu materskú a základnú školu plný radosti, zábavy a obohacujúcich zážitkov. Spoločne sme zažili
množstvo nezabudnuteľných okamihov, ktoré prispeli k rastu a rozvoju našich detí. Prinášame vám prehľad
najvýznamnejších udalostí a aktivít:

Január – Február: Zima plná zábavy
Prvý štvrťrok začal športovo. Žiaci úspešne ukončili kurz korčuľovania, kde si
osvojili nové zručnosti na ľade. Nabrali odvahu, vkročili na ľad a na záver z neho
vystúpili ako nebojácni korčuliari. O zábavu sa postaral aj tradičný karneval plný
spevu, tanca, súťaží a krásnych masiek. Okrem toho deti prispeli  k ochrane
prírody kŕmením vtákov počas chladných mesiacov.

Marec - Apríl: Jar a tvorivosť 
Jar priniesla detskú  kreativitu  pri zdobení  kraslíc  a  prípravách  na  veľkonočné sviatky.  S deťmi sme  zdobili  kraslice
a učili sa o tradičných zvykoch, odprevadili Morenu, čím sme symbolicky privítali jar. Pochváliť sa môžeme aj začatím
plaveckého kurzu pre predškolákov a školákov, kde  deti  rozvíjali  svoje  schopnosti  vo vode. Prvú hodinu  sa rozdelili
do skupín podľa plaveckej úrovne, zahriali sa pri rozcvičke, zahrali sa rôzne hry, vyskúšali plávanie pomocou
plaveckých pomôcok, užili si skvelý čas v bazénoch. 

Na dopravnom ihrisku v Nitre sme si zopakovali, utvrdili a najmladší žiaci naučili pravidlá slušného správania počas
jazdy na bicykloch či kolobežkách. V marci sme oslávili Svetový deň vody s heslom „Na vode nám záleží!“ a Deň Zeme
sme venovali zberu odpadkov v obci. Aktivitu sme zavŕšili prekvapením – pizzou pre deti. Zaujímavou skúsenosťou
bola beseda so spisovateľkou Silviou Lidajovou, ktorá predstavila príbeh o Rikim k príležistosti mesiaca knihy. 

Máj - Jún - Júl: Leto plné radosti
V máji a júni deti potešili mamičky krásnymi vystúpeniami pri príležitosti Dňa matiek. Deň detí sme oslávili so špe-
ciálnymi aktivitami a nafukovacími hradmi, ktoré sme zabezpečili v spolupráci s rodičmi. V júni sme si naplno užili
koncoročný výlet vo Včelárskej Paseke v Kráľovej pri Senci. Odtiaľ sme sa pobrali do Pustých Úľan na Gazdovský dvor
NÁŠ SEN, kde sme nakŕmili zajačiky, očesali kozičky, pohladkali rôzne iné zvieratká, pohrali sa, dali si výborný obed.
Prázdninový režim s tvorivými dielňami a športovými aktivitami na čerstvom vzduchu sme ukončili piknikom na škol-
skom dvore, ktorý nám pripravili rodičia.



www.lukacovce.sk

Strana 18

Základná a Materská škola Lukáčovce

September - Október: Návrat do škôlky 
Privítali sme nových škôlkarov a rozbehli školský rok s aktivitami na podporu kolektívu, venovali sme sa Dňu zdravej
výživy s ochutnávkou ovocia a zeleniny, aktivitami na získavanie mlieka sme si pripomenuli aj Deň mlieka. V Októbri
nás rodičia prekvapili interaktívnym predstavením,  ktoré  zabezpečili aj  finančne- Mici a Mňau,  ktorá  za  nami  prišla
až z hlavného mesta. Zapojili sme sa opäť do Ponožkovej októbrovej výzvy, kde sme pre ľudí v núdzi vyzbierali
ponožky pred zimou. Stihli sme si užiť aj planetárium AstroShow, kde nám v nafúkanej kupole premietali film o je-
sennej prírode. V deťoch podporujeme aj šport a pohyb, ktorý je každodennou súčasťou života. Žiaci základnej školy
sa zúčastnili Mini ligy vo futbale v Nitre, kde si zahrali futbal s rôznymi školami a získali tak množstvo skúseností do
budúcna. 

November – December: Čarovná zima
V závere roka sme sa podieľali na programe pre starých rodičov, ktorý sa konal v kultúrnom dome. Deti s rodičmi sa
zapojili spolu s Mama klubom do vianočnej zbierky pre seniorov v obci Lukáčovce. Spoločne vyzbierali množstvo
krabíc, do ktorých vložili kus svojho srdca. Tradičné tvorivé dielne na výrobu vianočných ozdôb na Vianočné trhy bolo
predzvesťou najkrajších sviatkov v roku, kde sme stíšili na Vianočný moment a vychutnali si spolu s rodičmi program,
ktorý sme poctivo nacvičili s pani učiteľkami.

Počas celého  roka  sme  sa  venovali  environmentálnym  projektom,  pravidelnému  čítaniu  rozprávok  a  spolupráci
s rodičmi na rôznych podujatiach. Významné dni ako Deň vody, Deň Zeme či Deň mlieka nám pripomenuli dôležitosť
udržateľného života. Počas celého roku sme cvičili s fyzioterapeutom, aby sme mali zdravý chrbát.

Rok 2024 bol pre nás všetkých plný úsmevov, smiechu a úspechov. Ďakujeme všetkým deťom, rodičom a zame-
stnancom za ich prácu, nápady a podporu. Už teraz sa tešíme na rok 2025, ktorý bude určite rovnako výnimočný!



Jednota dôchodcov v Lukáčovciach bola založená 9. februára 1995 a už celé tri desaťročia sa aktívne podieľa na živote
našej obce. Počas týchto rokov sa jej činnosť stala neoddeliteľnou súčasťou miestnych tradícií. S radosťou sa zúča-
stňujeme na podujatiach, ktoré organizuje obec Lukáčovce, ale aj na akciách, ktoré iniciujú občianske združenia
pôsobiace v našej obci. Naša činnosť je pestrá a rôznorodá. Počas roka sa pravidelne zúčastňujeme obľúbených akcií,
ako sú Fašiangy, Deň matiek, Deň detí, Mesiac úcty k starším či Vianočné omrvinky. 

Jednou z najmilších tradícií je Fašiangový sprievod, ktorý každoročne organizuje občianske združenie Vrbina. Tento
deň je plný smiechu, tanca, ale aj tradičných koláčov, šišiek a ďalších dobrôt, ktoré si radi pripravujeme. V minulom
roku sme sa zúčastnili brigád pri revitalizácii parku v obci,  kde  sme pomáhali  s  vysádbou zelene.  Nemenej  dôležitá
je aj kultúrna stránka nášho života. Zúčastňujeme sa koncertov v nitrianskom PKO, divadelných predstavení v Divadle
Andreja Bagara a rôznych výletov, ako napríklad na hrad Červený Kameň či do Arboréta v Tesárskych Mlyňanoch.
Niektorí z našich členov si dokonca vyberajú liečebné pobyty, ktoré im pomáhajú zlepšiť zdravie a celkovú pohodu.

Súčasťou našej činnosti je aj neoceniteľná podpora zo strany obce Lukáčovce, ktorá nám poskytuje nielen priestor na
naše aktivity, ale aj pomoc pri organizovaní rôznych podujatí. Chcela by som sa touto cestou poďakovať všetkým
členom za ich aktívny prínos do života Jednoty dôchodcov, ako aj  obci  Lukáčovce  za  ich  pomoc  a  podporu.  Verím,
že aj v budúcnosti budeme pokračovať v organizovaní podujatí, ktoré prinesú radosť a zábavu nielen nám, ale aj všet-
kým občanom. Prajem všetkým pevné zdravie, veľa radosti a spokojnosti.

Vlasta Prosnanová - Predsedníčka Jednoty dôchodcov v Lukáčovciach

Milí občania, obecný úrad prešiel niekoľkými zmenami, či už personálnymi, alebo digitálnymi. V prvom rade by sme
vám chceli poďakovať za trpezlivosť počas prechodu na nové systémy. V týchto riadkoch by sme vám chceli
spomínané zmeny predstaviť. V oblasti personálnych zmien došlo k výmene dvoch dlhoročných pracovníčok. Týmto
im chceme veľmi pekne poďakovať za dlhoročnú prácu pre obec Lukáčovce.

Ako ste si mohli všimnúť, obec prechádza procesom digitalizácie a postupne prechádzame na nové digitálne systémy,
ktoré nám umožňujú jednoduchšie spracovanie vašich platieb a žiadostí. Digitalizácia, ktorú zavádzame, nie je naším
rozhodnutím, ale ide o vývoj vo verejnej sfére, aby sme mohli aktívne fungovať a vykonávať vaše potreby s jedno-
duchosťou. Počas roku 2024 nastala zmena úradných hodín, kedy sme z troch stránkových dní prešli na štyri, aby bol
obecný úrad dostupnejší pre občanov. Jediným nestránkovým dňom je štvrtok, kedy sa venujeme administratívnym,
školiacim a iným činnostiam, ktoré je veľmi obtiažne vykonávať počas stránkových dní, pretože vyžadujú veľkú mieru
sústredenia. Súčasne reagujeme aj na rýchlosť doby a zaviedli sme možnosť platieb pomocou QR kódu, ktorý nájdete
na vydaných rozhodnutiach. Zaviedli sme systém MUNIPOLIS, kde si viete nainštalovať aplikáciu, ktorá vás informuje
o aktuálnych zmenách v obci Lukáčovce. Môžete si zvoliť, ktorá problematika vás zaujíma, a nemusíte nevyhnutne
dostávať všetky oznamy. Seniori, ktorí nemajú smartfón, si môžu u nás  na  obecnom  úrade  nahlásiť  telefónne  číslo
a dostávať informácie, ktoré sú urgentného charakteru, prostredníctvom SMS. Niekedy je ťažké sa prispôsobiť novým
technológiám a zmenám v zaužívanom systéme fungovania, ale dajte tomu šancu vyskúšať to.
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Vlasta Prosnanová, Ing. Jozefína Pokrývková PhD.

JEDNOTY DÔCHODCOV
ZO ŽIVOTA

OBECNOM ÚRADE
DIGITALIZÁCIA A ZMENY NA
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Farnosť, Kapela LuSaKo

KRISTOVO VÍŤAZSTVO: ZO SMRTI K ŽIVOTU

Autor článku:
Mgr. Miroslav Hafera , Martin Bulla

LUKÁČOVSKÉ SAKRÁLNE KOMANDO OSLAVUJE 25 ROKOV: SRDEČNE VÁS POZÝVAME
NA JUBILEJNÚ SVÄTÚ OMŠU

Lukáčovské Sakrálne Komando vzniklo na jar v roku 2000 ako spolo-
čenstvo nadšencov gospelovej a country muziky. V roku 2011 sme vydali
prvé CD s názvom Zmysel rán a v roku 2014 druhé - Nádej mám.

Radi by sme sa pochválili spievaním pri svätej omši svätého  Otca Jána
Pavla II. v Petržalke, kultúrnym programom pri príležitosti 80. narodenín
Mons. Jána Sokola  v  Trnave, koncertovaním  v  Stefansdome  vo  Viedni, 

v Ústave na výkon trestu v Leopoldove, účinkovaním na rôznych festivaloch gospelovej muziky, každoročným
spievaním pašií, no najmä spievaním počas slávenia svätých omší v rôznych kútoch Slovenska.

Tento rok spolu oslávime 25. výročie. Oslávime ho svätou omšou, ktorú budú celebrovať viacerí kňazi. 
Tešíme sa na vás 10. 5. 2025 v kostole v Lukáčovciach.

Aktuálne má skupina 9 členov: Bulla Martin – spev, akustická gitara, Bulla Samuel – cajon, Iring Martin – spev, Hanták
Stanislav – spev, Kališ Peter – spev, akustická gitara, fúkacia harmonika, Kališ Roman – spev, kontrabas, Mikulcová Andrea –
spev, Polák Marián – spev, banjo, drumbľa, Šimora Rastislav – spev, perkusie.

Ježiš,  po  ceste  do  Jeruzalema,  kde  ho  čakal  záver  pozemského  života,  rozprával  svojim  učeníkom  prirovnanie
o semienku: „Ak pšeničné zrnko nepadne do zeme a neodumrie, ostane samo, ale ak odumrie, prinesie veľkú úrodu…“
(Porov. Jn 12, 24). Ježiš sa sám prirovnal k semienku, ktoré odumiera na kríži a prináša ovocie slobody. Každému z nás
adresuje výzvu: „Kto mi chce slúžiť, nech ma nasleduje.“ (Porov. Jn 12, 26). Aj my sme povolaní byť ako semienko, ktoré
odumiera, aby vzklíčilo a prinieslo úrodu. Filozof Martin Heidegger povedal: „Človek je bytosť určená na smrť.“ Povedal
to ironicky a s posmechom voči hodnote ľudského života. Z filozofického pohľadu mal pravdu – človek svojím
počatím a narodením každou hodinou viac a viac odumiera a približuje sa k hodine svojej smrti. Tento filozof si však
ani neuvedomil, že svojim výrokom sa v pravom zmysle slova pravdivo vyjadril o Ježišovi. Ježiš sa skutočne narodil
preto, aby zomrel – aby sme my v jeho smrti mali život.  Kristova  smrť  však  nie  je  koniec.
On vstal z mŕtvych. V konečnom dôsledku nemôžeme súhlasiť so spomínaným filozofom, pretože v Kristovej smrti je
človek bytosť určená pre život. Svätý Pavol napísal: „Ak Kristus nevstal z mŕtvych, naša viera je márna… Ale  Kristus  vstal
z mŕtvych,  prvotina  zosnulých,  a  všetci  ožijeme  v  Kristovi.“  (Porov. 1 Kor 15, 17-22).

Ak  sa chceme  Ježišovi  podobať v sebaobetovaní a umŕtvovaní, budeme sa mu podobať aj v oslávení. Tak, ako
Kristovo odumieranie sebe samému prinieslo ovocie vykúpenia, tak aj naše odumieranie sebe samým prinesie svoje
ovocie v pravý čas. Každý roľník, keď zasieva semená, robí to s nádejou, že vzklíčia. Môžeme povedať, že je
presvedčený a dôveruje, že prinesú úrodu. Roľník o tom nepochybuje. Ani my nepochybujme, že všetko, čím
prinášame obetu, raz prinesie úrodu. Vyvarujme sa veľkého nebezpečenstva znechutenia a očakávania ovocia svojej
obety hneď a teraz. Možno sa ho ani nedo- žijeme, ale určite príde. Verme, že všetko, čím sa obetujeme a teda
odumierame, má zmysel a nejde do prázdna. Dôverujme Bohu, ktorý dáva vzrast, požehnáva úrodu a je Pánom
života. Každá naša modlitba, drobné skutky lásky, každodenné  povinnosti,  znášanie  choroby,  utrpenie  vo  forme  
ťažkopádnych  vzťahov,  boj  s  vlastnými  hriechmi a neresťami či mnohé iné životné situácie – to všetko môže byť
pre nás odumieraním sebe a prijímaním Božieho života v nás. Ak to robíme s vierou a odovzdanosťou nášmu Pánovi,
prinesie to svoje ovocie v pravý čas.

V modlitbe vám vyprosujem požehnaný čas pôstu - Miroslav Hafera, farár 



www.lukacovce.sk

Strana 21

Informácie z obce

Územný plán obce Deň Zeme 

Aj Zem má svoj sviatok, každoročne
ho slávime 22. apríla. V tento deň sa
milióny  ľudí na celom  svete  spájajú
so spoločným cieľom poukázať na
environmentálne problémy, znečis-
tenie a klimatickú krízu, ktoré
ohrozujú ľudstvo aj našu planétu.
Do najväčšieho environmentálneho
hnutia na svete sa môžu zapojiť
všetci. Každoročne sa podarí v Deň
Zeme zmobilizovať viac ako miliardu
ľudí. Výnimkou nebola ani naša
obec. V sobotu 20. apríla sme sa  
stretli, aby sme svoje okolie vyčistili
od nežiadúceho odpadu v prírode.
Pridali sa  ku nám  aj  pani  Szalaiová
s manželmi Fusekovými z OZ Vrbina.
Deti z MŠ a ZŠ nám pomohli deň
predtým, 21. apríla  spolu s pani uči-
teľkami.

Smetné nádoby na BIO odpad
V roku 2024 boli občanom odovzdané
hnedé nádoby na biologicky rozložiteľný
odpad. Cieľom tohto opatrenia je znížiť
množstvo bioodpadu v komunálnom
odpade a zároveň prispieť k lepšiemu
triedeniu odpadu v našej obci. Ďakujeme
všetkým občanom, ktorí bioodpad triedia
správne!

Lukáčovce vašimi očami
Zbierka fotografií, ktoré ste zachytili svojimi fotoaparátmi počas
prechádzok. Táto podstránka na internetovej stránke obce je urče-
ná na to, aby ste sa mohli pochváliť svojimi krásnymi fotografiami.

To najdôležitejšie v roku 2024

Územný plán  obce  je  strategický  dokument,  ktorý  určuje  smer  rozvoja
a  výstavby v našej obci. Tento plán stanovuje pravidlá pre využívanie
územia, a tým aj podmienky pre výstavbu budov a iných objektov. Je to
dôležitý nástroj, ktorý umožňuje reguláciu výstavby, čím sa zabezpečuje,
že nové stavby budú v súlade s potrebami obce a jej obyvateľov.
Jednou z hlavných výhod územného plánu je zjednodušenie procesu
stavebného povolenia. Pre stavebníkov znamená, že môžu presne vedieť,
aké pravidlá platia v konkrétnej lokalite, čím sa zrýchli a zjednoduší celý
proces získania povolení. Územný plán tiež zohľadňuje dôležité faktory
ako ochranu životného prostredia, dopravnú infraštruktúru, ale aj estetiky
a kultúrne dedičstvo.
Tento strategický dokument má kľúčový význam pre budúcnosť obce.
Pomáha definovať, akým smerom sa bude obec rozvíjať, aké oblasti budú
určené na bývanie, priemysel, poľnohospodárstvo alebo rekreáciu.
Vzhľadom na to, že zákon nariaďuje obciam mať takýto plán, ide o povin-
nosť, ktorá zabezpečuje harmonický a udržateľný rozvoj.

Autor článku:
Mário Záhorský

TAPETA DO MOBILU
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Slovenské regióny, mestá aj dediny chcú byť európske a veľmi aktívne
sa zaujímajú o dianie v Európskej únii

Darovanie krvi v Lukáčovciach

Zástupcovia a zástupkyne z Vrábeľ,
Kolárova, Košíc, Lučenca, Jablonice,
Bratislavy, ako aj z ďalších
slovenských miest a obcí navštívili
Brusel. Slovenská delegácia
miestnych poslancov a starostov sa
v dňoch  12.  –  14.  novembra  2024
zúčastnila informačnej cesty #BELC v európskych inštitúciách. Navštívili okrem
iného Európsky parlament a stretli sa priamo so slovenskými europoslancami a
europoslankyňami. Počas troch dní diskutovali o prioritách nového Európskeho
parlamentu, Rady EÚ a novej Európskej komisie. Zaujímavá a veľmi prínosná bola aj
diskusia v rámci návštevy Stáleho zastúpenia SR pri EÚ, kde hovorili napríklad aj o
európskych legislatívnych návrhoch. Program BELC (Budovanie Európy s miestnymi
zastupiteľmi) má za cieľ posilniť prepojenie medzi EÚ a lokálnymi samosprávami a
zvýšiť ich úlohu pri riešení výziev v oblasti udržateľnosti, rozvoja a ochrany životného
prostredia.

Na záver sa chcem poďakovať podpore obecného úradu a mojim priateľom, ktorí roky túto
milú činnosť so mnou organizujú – Silvia Bullová, Andrea Mikulcová, Dalibor Košš a Rasti-
slav Šimora. Ďakujem! - Martin Bulla.

Darovať   krv  v  Lukáčovciach  môžeme  od  roku  2013  vždy
v mesiacoch jún a december. Mobilný odber sa u nás teší
veľkej obľube nielen pre samotné darovanie krvi, ktoré má
nevyčísliteľnú hodnotu, ale aj pre milé stretnutia priateľov a
susedov, ktorí s obľubou posedia pri vianočnej kapustnici
alebo „šalátovom trojboji“, pohári červeného vínka a úža-  
sných vanilkových venčekoch, s ktorými nás vždy prekvapí
pani Veronika “Vierka” Fačkovcová. Chcem sa poďakovať
všetkým, ktorí sa týchto odberov zúčastňujete a pomáhate
zachraňovať ľudské životy. Pri väčšine odberov dosahujeme
počet darcov 40 a viac, čím sa zaraďujeme medzi tých
najlepších v Nitrianskom kraji. 

Spoločnosť Slovak Telekom začala práce na budovaní optického internetu
Práce na optickom internete v našej obci začali krátko po oslavách obce. V priebehu roka 2024 sa podarilo
zrealizovať výkopové práce na všetkých uliciach, kde bude optický kábel vedený v zemi. V súčasnosti prebiehajú
prípravy na realizáciu prác na ulici Hlavná. V rámci týchto prác sa vymenia stĺpy, avšak rozsiahla výkopová činnosť
sa neplánuje. Optický kábel bude zavedený vzduchom, čo urýchli a zjednoduší proces. Koncom roka 2025 budú
do prevádzky spustené prvé ulice, ktoré budú mať prístup k rýchlemu a stabilnému internetovému pripojeniu.
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Vianočná radosť pre seniorov z Lukáčoviec
V predvianočnom období sa v obci Lukáčovce uskutočnila krásna akcia, ktorá spojila sily
Mama Klubu, Základnej školy s materskou školou Lukáčovce a Obce Lukáčovce. Spoločne
sa im podarilo vyzbierať viac ako 100 krabičiek, ktoré boli naplnené nielen sladkými
maškrtami, ale aj milými odkazmi, ktoré sa rozhodli venovať našim najstarším
spoluobčanom – seniorom z Lukáčoviec. Na Facebooku Mama Klubu sa  objavil príspevok

v ktorom sa uvádza: „Videli sme pohľady plné
úprimnej vďaky, šťastia, prekvapenia, ale aj slzy
dojatia. Veríme preto, že každého seniora potešila
naša pozornosť a fakt, že na nich nezabúdame ani na
Vianoce.“

Táto iniciatíva by nebola možná bez príspevkov od
dobrovoľníkov, ktorí do každého balíčka vložili
kúsok svojho srdca. Vďaka nim sa podarilo vytvoriť
niečo, čo mnohým ľuďom urobilo radosť a prinieslo
trošku svetla do zimného obdobia. OZ Mama Klub,
základná škola s materskou školou a obec Luká-
čovce sa týmto spôsobom rozhodli ukázať, že via-
nočné sviatky sú najmä o láske, súdržnosti a pomoci
tým, ktorí to najviac potrebujú.

Stávame sa členmi PZO, ktorého členmi sú i okolité obce
Ponitrianske združenie obcí (PZO) pre separovaný zber a nakladanie s od-
padmi vzniklo v roku 2005 ako záujmové združenie právnických osôb.
Predmetom činnosti združenia je dlhodobé komplexné nakladanie s odpadmi,
ktoré vznikajú na území obcí, ktoré sú členmi združenia, znižovanie objemu
skládkovaného odpadu a riešenie problémových javov v odpadovom
hospodárstve členských obcí. V roku 2024 združenie tvorilo 57 členských obcí
Nitrianskeho kraja, z toho 43 obcí v okrese Nitra.

Obec Lukáčovce spustila službu MUNIPOLIS
Od minulého roka majú občania k dispozícii novú službu
MUNIPOLIS, ktorá prináša efektívne informovanie priamo
do vášho telefónu. Prostredníctvom tejto služby vás pravidelne
informujeme o dôležitých novinkách formou notifikácií v mobilnej
aplikácii Munipolis alebo e-mailom. Pre seniorov je služba MUNIPOLIS
dostupná v podobe SMS rozhlasu a o jej aktiváciu môžu požiadať na
obecnom úrade vyplnením formulára.

Služba je dostupná zadarmo pre všetkých občanov obce. Aplikácia
MUNIPOLIS je kompatibilná s hlavnými operačnými systémami, ako sú
iOS a Android. Aktuálne je registrovaných viac ako 250 občanov.

Obecné bytovky
Počas roka prebehlo na obecných
bytovkách niekoľko rekonštrukcií,
ktoré zahŕňali výmenu dverí, zvon-
čekov a inštaláciu elektronického
otvárania dverí na čip. Kúpilo sa čer-
padlo   do  čističky   odpadových   vôd
a  prebehla  vonkajšia rekonštrukcia
osvetlenia.

Práce boli financované z fondu opráv,
ktoré si tvoria nájomcovia bytových
domov.
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Odpadové hospodárstvo

Odpadové hospodárstvo je ako dieťa, ktoré potrebuje svoj čas, kým začne chodiť a fungovať samostatne. Mnohé obce,
ktoré už prešli na samostatnosť, sú o krok vpred, no my sme ešte len na začiatku. Preto musíme rýchlejšie dospieť, ako
ostatné, a nemáme toľko času ako obce, ktoré prešli na váženie odpadu mnoho rokov pred nami. Systém sa vyvíja,
dejú sa zmeny, skládky sa plnia a nové skládky sa už nebudujú. Cena odpadu bude z roka na rok neprijateľnejšia. Preto
je nevyhnutné naučiť sa separovať a vyhadzovať do komunálneho odpadu len tie veci, ktoré sa nedajú separovať. Do
komunálneho odpadu patria: plienky,  vatičky  do  uší,  zvieracie  exkrementy,  naplnené vrecko
z vysávača, dámske hygienické potreby.

Sklo, papier, kovy, plasty a biologicky rozložiteľný odpad sú komodity, ktoré vieme (ak chceme) vyseparovať zo zme-
sového komunálneho odpadu. Pri modrej, žltej smetnej nádobe a nádobe na sklo neplatíme za manipuláciu ani za vý-
voz, ani za množstvo vyvezeného odpadu. Táto služba je hradená prostredníctvom OZV (Organizácie zodpovednosti
výrobcov). Na základe dostupných informácií, s ktorými obec disponuje, sme vytvorili stručný prehľad o množstve
vyprodukovaného komunálneho odpadu za posledných 10 rokov.

Informácie k zmenám k odpadovému hospodárstvu v roku 2025

Tabuľka 1 - Od minulosti po súčasnosť – množstvo komunálneho odpadu v rokoch 2014 - 2024

V tabuľke 1 sú znázornené množstvá odpadu od roku
2014, kedy za posledných 10 rokov produkcia
komunálneho odpadu v našej obci narástla. Tento
nárast   sa  samozrejme   odzrkadľuje  aj   na   poplatku
za   občana.   Predposledný    stĺpec   zobrazuje    sumu
na obyvateľa podľa skutočne vynaložených nákladov
na komunálny odpad. Posledný stĺpec znázorňuje
sumu, ktorú obyvateľ reálne zaplatil. V tomto prípade
je to neudržateľné pre obec. Od roku 2023 sa začal
zbierať použitý olej. Ako obyvatelia obce ste mali
možnosť za odovzdanie 5 litrov použitého oleja získať
1 liter nového oleja. Od roku 2025, po vstupe do PZO
(Ponitrianske   združenie  obcí   pre   separovaný   zber
a  nakladanie s odpadmi),  bude  možné   získať  1  liter

nového oleja za odovzdanie 3 litrov použitého oleja. Zaviedli sme zber elektroodpadu na zbernom dvore. Drobné
elektroodpady môžete vyhodiť do červeného kontajnera pri hasičskej zbrojnici, a veľké elektroodpady môžete
priniesť na zberný dvor. Táto služba je poskytovaná zadarmo a občania sa na nej finančne nepodielajú.

Na záver by sme chceli zhrnúť pár slov.
Čo sa týka odpadového hospodárstva,
nemôžeme vám zaručiť, že keď budete
triediť odpad, nebudete nič platiť. Bohužiaľ, obec je len vyko-
návací orgán zákona, ktorý bol nariadený, tak ako je to v iných
oblastiach. Európske zdroje sú len doplnkové a slúžia na urý-
chlenie procesov a rýchle zmeny v životnom prostredí, nemajú
však nahrádzať to, čo spôsobujeme vlastnými činmi. Výsledky
našej spoločnej dvojročnej snahy o vyššiu mieru vytriedenia sú  
pozitívne  a  dúfame,  že   týmto   tempom  budeme  pokračovať
aj  naďalej.

Na obrázku 1 sú znázornené hodnoty zlepšenia – z 18% úrovne
vytriedenia v roku 2022 sme sa posunuli na 42% za rok 2024.

Obrázok 1 - Množstvo vytriedených zložiek odpadov za roky 2022-2024

Autor článku:
Ing. Jozefína Pokrývková PhD.
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Ďakujeme Mariánovi Lukáčikovi za jeho nezištnú prácu na facebookovej stránke Staré Lukáčovce, ktorá nám všetkým
prináša kúsok histórie našej obce. Vďaka jeho zanietenosti a trpezlivosti máme možnosť nahliadnuť do života našich
predkov a spoznať príbehy, ktoré  by  inak  mohli  zostať  zabudnuté.  Fotografie,  ktoré  zverejňuje,  spájajú  generácie
a oživujú spomienky. Ďakujeme, že svojou prácou prispievate k uchovávaniu nášho kultúrneho dedičstva a robíte
Staré Lukáčovce živou súčasťou nášho každodenného života. Pozrite si krásne komentáre k fotografiám, ktoré sú dô-
kazom, že pán Marián Lukáčik robí výnimočnú prácu.

Futbalové leto 1994. A-mužstvo Dynamo Lukáčovce.

Mužstvo „starých pánov“ z júla 1994.

Ferko Šajter bol vynikajúci útočník, a po ňom sa presadil aj Palo Marák. Ľuboš
Faško bol skutočne výnimočný brankár a pamätám si, že veľakrát podržal
mužstvo. Ešte pred ním, okolo rokov 1960–1965, chytal brankár menom Marián
Štangel, ktorého sme občas volali Šrojf. Boli to nádherné a pôsobivé futbalové
časy, najmä okolo roku 1980.
Boli to roky plné turnajov, na ktorých nikdy nesmela chýbať ani tanečná hudba
počas zápasov. Po turnaji bola na štadióne samozrejme aj tanečná veselica.
Najkrajší turnaj s tanečnou hudbou, aký si pamätám, bol ten, keď s kapelou
spievala pani Marianna Anička Kollárová, vtedy Trebichalská. Pôsobila práve v
miestnej lukáčovskej tanečnej kapele.
Zábavy v tých časoch v kaštieli organizovali najmä futbalisti TJ Lukáčovce, ale aj
drobnochovatelia, hasiči a poľovníci. Tanečné zábavy sa konali takmer každý
víkend a všetci sa na ne tešili. Ľudia sa mali radi, pomáhali si a spolu tvorili krásne
spomienky.
Boli to naozaj čarovné a nezabudnuteľné časy, o ktorých radi rozprávame našim
mladým generáciám.

Peter Peto

Rok 1981 a je na nej mužstvo starých pánov

Krásne časy.
Martin Zachar

Ocino zlatý 💔😍
Ľubomíra Nendza

Milá spomienka na krásne časy, vďaka.
Mária Hajduchova

Deti ročník 1941, fotené okolo roku 1950.

Jeej dakujeme, prvý krát vidíme dedka (Milan Marák), keď bol malý 😍
Alžbetka Sochorová

Dneska si mi dal pekný darček k meninám, mám tam
našich oboch. Zo    Ďakujem.

Andrea Bosáková Brňová

Koncom 60-tych rokov (cca 1969, 1970) 

Moja maminka je tam 🙂

Ivana Packová
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KURZ STUDENEJ KUCHYNE, fotka vznikla okolo roku 1970. fotografia pravdepodobne z polovice 70-tych rokov

Je tam môj otec 🙂

Gabika Osuská

Gabika Osuská, presne tak si ho pamätám

Marianna Anička Kollarova

fotografia pravdepodobne začiatok 90-tych rokov

Môj dedo

Martina Stankovska

Môj dedko Emil Ardon

Martinka Ardonová

Dobrý deň. Prežil som v Lukáčovciach, kde som sa narodil v r. 1954, celé svoje detstvo aj najkrajšie 70. roky až do
svojich 35 rokov. Bol som členom tanečnej kapely, ktorú sme tam založili v 70. rokoch. Hrávali sme na svadbách aj
cestou do kostola. Potom aj na zábavách, ktoré bývali v Lukáčovciach skoro každý víkend, na čo sa ľudia cez týždeň
veľmi tešili. Na zábavách v kaštieli vo výčape spievali aj 3 partie naraz a bolo veselo. Zo zábavy sa chodilo domov so
spevom po dedine a ľudia sa mali radi a pomáhali si. Bože, to boli nezabudnuteľné zlaté časy. Bývali aj všelijaké
družstevné dožinky v dedine a ľudia sa zabávali a tešili sa. Tí starší by vedeli, čo rozprávať o týchto zlatých časoch. Na
tej spodnej fotke som spoznal aj toho vyššieho staršieho chlapca vľavo vzadu, Milana Sklenára, ktorý býval na Stanovišti
a potom aj určitý čas jazdil aj Lukáčovským autobusom. Myslím, že bol ročník okolo 1957 a poznal som aj jeho rodičov.
Ale žiaľ, on už nie je medzi nami a zomrel pomerne mladý. Z videnia poznám všetkých na fotkách, aj priezviská skoro
všetky, ale nie úplne všetky. Pozdravujem vás všetkých Lukáčovčanov a prajem vám veľa šťastia a hlavne zdravia.
Pozdravujem aj môjho spolužiaka Ludvika Fačkova, ktorý by mal mať v decembri 70 rokov a mal staršiu sestru Anku a
bývajú z kultúraku smerom do kaštiela. Len neviem, či ešte žije. Volám sa Peter Cebo. Veľmi sa mi cnie za Lukáčovcami
a spomínam na našu tanečnú kapelu, ako sa Lukáčovčania krásne bavili a bolo tam vždy veselo. Zlaté 70. roky.

Peter Peto

druhej polovice 70-tych rokov.

Mám rada spomienky na detstvo a mladosť, super!
Jarmila Muranová

Sú tam naši chlapci, Daniel a Roman.
Potešila som sa.

Anna Megova

Sú tam moje krsniatka, Maroško a
Števko Trebichalsky a Miloško
Gajdoš .

Maria Gajarska

Mená osôb na fotografiách si môžete pozrieť na stránke
Staré Lukáčovce na sociálnej sieti Facebook.



11.01.2024 František Teplanský vo veku 97 rokov

05.02.2024 Ľubomír Bellovič vo veku 58 rokov

02.03.2024 Rastislav Horňák vo veku 45 rokov

08.03.2024 Marta Kožanová vo veku 73 rokov

23.03.2024 Tibor Mateička vo veku 54 rokov

27.03.2024 Juraj Jáger vo veku 58 rokov

30.03.2024 Helena Hrašková vo veku 88 rokov

29.04.2024 Melania Melovičová vo veku 86 rokov

08.05.2024 Marta Bojňanská vo veku 77 rokov

Opustili nás

Spoločenská kronika 2024

Narodili sa

15.07.2024 Viera Dolnáková vo veku 85 rokov

09.09.2024 Rozália Miklášová vo veku 92 rokov

17.09.2024 Ján Bosák vo veku 65 rokov

08.10.2024 Vlasta Melišová vo veku 50 rokov

15.10.2024 Jana Tankovská vo veku 58 rokov

22.10.2024 Milan Ardon vo veku 60 rokov

20.11.22024 Štefan Tóth vo veku 51 rokov

23.12.2024 Ľuboš Hurta vo veku 52 rokov

Privítali sme nových obyvateľov našej obce v roku 2024. Srdečne vítame všetky deti, ktoré sa

v priebehu roka narodili, a prajeme im aj ich rodinám veľa zdravia, šťastia a radosti.

 • Január: Eliška
 • Február: Jakub a Nella Amia
 • Marec: Simona
 • Jún: Nina
 • Júl: Michaela
 • August: Milota
 • September: Jonáš
 • Október: Jakub
 • December: Alex

NEPREDAJNÉ!
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